
Protokół Nr 23/2017
z posiedzenia XXIII Sesji Rady Gminy Obryte

z dnia  31 marca  2017 roku

Rozpoczęcie posiedzenia – godz. 13.00.

Proponowany porządek obrad:  

1. Otwarcie Sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XXII  posiedzenia Sesji.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy.
6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na 2017 rok w gminie Obryte.

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie środków 
stanowiących fundusz sołecki w budżecie Gminy Obryte na 2018 rok.

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Obryte.

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte na  
2017 r.

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy  za zbiorowe zaopatrzenie 
w wodę.

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe 
odprowadzenie ścieków.

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Obryte w 2017 roku”.

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Obryte.

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy 
Obryte z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2017.

15. Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i 
gimnazjów do nowego ustroju szkolnego.
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16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania 
opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia 
nauczycieli oraz specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie 
będzie przyznawane w 2017 r., określenia planu dofinansowania form 
doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych w szkołach i 
przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Obryte.

17. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Obrytem.
18. Ocena zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji 

społecznej i demograficznej.
19. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych 
przez Gminę Obryte.

20. Sprawozdanie z działalności stałych Komisji Rady Gminy za 2016 rok.
21. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.   
22. Wolne wnioski i informacje.
23.  Zakończenie obrad.

Ad. 1. Otwarcie Sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad .  

Otwarcia posiedzenia XXIII Sesji Rady Gminy dokonał Pan Rafał Jackowski  –  
Przewodniczący Rady Gminy  Obryte. Powitał wszystkich obecnych na posiedzeniu .
Następnie Przewodniczący Rady  Gminy stwierdził prawomocność obrad. Na stan 
15 radnych obecnych jest 14, co stanowi quorum do podejmowania decyzji i uchwał. 
Listy obecności radnych oraz  osób zaproszonych  stanowią załączniki do protokołu.

Ad.2. Przyjęcie porządku obrad.

P.Przew.RG – porządek obrad wszyscy radni otrzymali. Proszę o zgłaszanie uwag 
lub zmian do proponowanego porządku obrad .
P.Wójt – proszę o wprowadzenie do porządku obrad po pkt 9 punktu p.n. Podjęcie 

uchwały w sprawie zaciągnięcia i zabezpieczenia długoterminowej pożyczki        
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Warszawie (chodzi o wodociąg Rozdziały-Rowy-Sokołowo Włościańskie) oraz w
pkt 7 będzie zmiana tytułu uchwały i w treści – trzeba wykreślić zapis „ na 2018 
rok”.

Za przyjęciem porządku obrad wraz ze zmianami zgłoszonymi przez Wójta Gminy  
głosowało 14 radnych (100% obecnych).
Porządek obrad  ze zmianami zaproponowanymi przez Wójta Gminy został 
przyjęty.

Ad.3.Przyjęcie protokołu z XXII posiedzenia Sesji.
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P.Przew.RG - protokół z XXII posiedzenia Sesji był do wglądu przed posiedzeniem. 
Uwag ani propozycji zmian nie wniesiono.
Za przyjęciem protokołu z XXII posiedzenia Sesji głosowało 14 radnych (100% 
obecnych). 
Protokół z XXII posiedzenia Sesji został przyjęty. 

Ad.4.   Interpelacje i zapytania radnych.

P.Falba – kto naprawi drogę Obryte-Sadykierz w lesie i naprzeciwko Pana Grzesiaka,
jest bardzo zniszczona przez samochody wywożące drzewo. Ponadto w dwóch 
miejscach jest zarwany asfalt. Trzeba się zająć tą sprawą.

 
Ad.5.Sprawozdanie z działalności Wójta.

P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 

P.Wójt – w okresie od ostatniej sesji zajmowaliśmy się utrzymaniem w przejezdności 
dróg na terenie gminy. Wiosna to trudny okres dla utrzymania dróg żwirowo-
gruntowych, woziliśmy piasek, żwir, gruz, montowaliśmy przepusty. Droga 
asfaltowa w Bartodziejach po tej zimie całkowicie się rozsypała, trzeba odcinek ok. 
250 m drogi jak najszybciej wykonać.
Jesteśmy społeczeństwem cywilizowanym a po zimie okazało się, że teren gminy jest
bardzo zaśmiecony, najwięcej śmieci leży w rowach przydrożnych. Śmieci 
zebraliśmy a już są następne.
Zajmowaliśmy się również sprawami kadrowymi, mamy nowego zastępcę 
Skarbnika – Panią Ewę Karpowicz, która zgodziła się zastępować panią Skarbnik 
podczas urlopu macierzyńskiego. Jest osoba doświadczoną i na pewno sobie 
poradzi.
Dużo czasu poświęciliśmy przygotowaniu gminy do nowego ustroju  szkolnego.
Jeśli chodzi o inwestycje - zakończyliśmy zagospodarowanie placu w Ciółkowie 
Małym, tylko trzeb a jeszcze wyrównać ten teren. W Psarach plac zabaw również jest
zakończony. Na urządzenie placu zabaw w Zambskach będziemy składać wniosek o 
dofinansowanie, ponadto będziemy chcieli dokończyć  ogrodzenie w Bartodziejach.
Złożyliśmy wnioski do FOGR-u na drogi w Zambskach Starych, Rozdziałach i 
Sokołowie Włościańskim (k. Pani Walesiakowej w stronę tzw. Zimnej Wody). 
Sytuacja z drogą do Ulask się skomplikowała, biegły geodeta wytyczył granice drogi,
która ma 6 m. jeżeli dojdziemy do porozumienia z Panem Raniszewskim, to będzie 
mogła być realizowana. Środki w budżecie na tą drogę są zaplanowane. Na drogę 
Sokołowo Włościańskie-Ulaski złożymy wniosek o dofinansowanie do Wojewody 
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Mazowieckiego. Przygotowujemy również do realizacji drogę we Wielgolesiu oraz  
w Sokołowie Włościańskim.
Termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej – wniosek rozpatrzony 
pozytywnie, będziemy podpisywać umowę. Inwestycję tą rozłożymy na 2 lata.
Na chodnik w Obrytem mamy już wykonany kosztorys i  projekt. Na ogrzewanie 
Gminnego Ośrodka Kultury musimy przeznaczyć ok. 120.000 zł . Będziemy chcieli to
w tym roku wykonać, żeby ten Ośrodek normalnie funkcjonował. 
Odbyłem również 10 zebrań strażackich, rejestrujemy te jednostki w KRS-ie. Nie 
będziemy ich likwidować. Najważniejszą sprawą dla strażaków są mundury. OSP   
w Obrytem prosi o kapitalny remont lub postawienie nowego garażu na samochody 
strażackie. Istnieje też szansa na zrobienie sztucznego boiska przy szkole 
podstawowej w Obrytem.
Będziemy też realizować budowę wodociągu w miejscowości Rowy, który będzie 
sfinansowany poprzez pożyczkę z WFOŚiGW w Warszawie.
P.Borczyński – dzisiaj jest protest nauczycieli, czy nasi nauczyciele strajkują.
P.Wójt – nasi nauczyciele pracują, nie podjęli strajku.

Ad.6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na 2017 rok w gminie Obryte.

P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:

P.Zastępca Skarbnika – konieczne jest wprowadzenie zmian w Gminnym Programie 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Obryte na 2017 r,
ponieważ dochód zaplanowany z wpływów na zezwolenia na sprzedaż napojów 
alkoholowych to kwota 61.307,42 zł. Dwa punkty sprzedaż alkoholu zostały 
zlikwidowane , więc kwota zmniejszy się do 57.314,01 zł. Ponadto środki , które nie 
zostały wykorzystane z roku 2016 to kwota 3.196,18 zł i również trzeba je przekazać 
na realizację Programu w 2017 roku. Plan wydatków na 2017 rok wyniesie więc 
60.510,19 zł. Dokonano więc zmniejszenia o kwotę 797,23 zł planu wydatków  w 
punkcie dot. organizacji alternatywnych form spędzania czasu wolnego dla dzieci i 
młodzieży.
Uwag ani pytań nie zgłoszono.
P.Przew. RG – proszę o stanowiska komisji w sprawie projektu uchwały.
P.Mroczkowski – Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały.
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały.
P.Rychlicki – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały.
P.Karczewska – Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem uchwały.
P.Przew. RG odczytał uchwałę w w/w sprawie.

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych (100% obecnych).
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Uchwała Nr XXIII/159/2017 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na 2017 rok w gminie Obryte została podjęta.

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie środków 
stanowiących fundusz sołecki w budżecie Gminy Obryte.

P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:

P.Wójt –raz wyodrębniamy ten fundusz sołecki, raz nie wyodrębniamy. Z funduszu 
korzystają wszystkie wsie i wszystkie sołectwa. Na przyszły rok proponujemy taki 
fundusz wyodrębnić, będzie to kwota około 300.000 zł. Zwrotu można otrzymać do 
40% tej kwoty a na początku było tylko 20%, więc wyodrębnienie tego funduszu 
bardziej nam się opłaca. Do końca lipca sołtysi otrzymają informacje o wysokości 
należnych kwot funduszu na poszczególne sołectwa a w terminie do końca września 
muszą odbyć się zebrania wiejskie i zdecydować, na co te środki będą przeznaczone.
Uwag ani pytań nie zgłoszono.
P.Przew. RG – proszę o stanowiska komisji w sprawie projektu uchwały.
P.Mroczkowski – Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały.
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały.
P.Rychlicki – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały.
P.Karczewska – Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem uchwały.
P.Przew. RG odczytał uchwałę w w/w sprawie.

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych (100% obecnych).

Uchwała Nr XXIII/160/2017   w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie środków 
stanowiących fundusz sołecki w budżecie Gminy Obryte została podjęta.

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Obryte.

P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:

P.Zastępca Skarbnika – przedstawiła zmiany WPF Gminy Obryte oraz zmiany w 
Uchwale Budżetowej Gminy Obryte na 2017 r. z uzasadnienia do uchwał, które 
stanowią załączniki do protokołu.
Uwag ani pytań nie zgłoszono.
P.Przew. RG – proszę o stanowiska komisji w sprawie projektu uchwały w sprawie 
zmiany WPF Gminy Obryte.
P.Mroczkowski – Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały.
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P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały.
P.Rychlicki – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały.
P.Karczewska – Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem uchwały.
P.Wiceprzew. RG odczytał uchwałę w w/w sprawie.

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych (100% obecnych).

Uchwała Nr XXIII/161/2017 w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej      
Gminy Obryte     została podjęta.

Ad.9.   Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte na 
2017 r. 

P.Przew.RG – zmiany w budżecie zostały  omówione przy Wieloletniej Prognozie 
Finansowej.
Uwag ani pytań nie zgłoszono.
P.Przew.RG – proszę o stanowiska komisji w sprawie projektu uchwały.
P.Mroczkowski – Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały.
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały.
P.Rychlicki – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały.
P.Karczewska – Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem uchwały.
P.Przew. RG odczytał uchwałę w w/w sprawie.

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych (100% obecnych).

Uchwała Nr XXIII/162/2017 w sprawie  zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte 
na 2017 r. została podjęta.

Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia i zabezpieczenia 
długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Warszawie.

P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:

P.Wójt – zaciągnięcie długoterminowej pożyczki dotyczy sfinansowania realizacji 
inwestycji pn. Budowa sieci wodociągowej w miejscowościach Rozdziały, Rowy, 
Sokołowo Włościańskie” o długości 2,4 km. Budowa wodociągu to tylko sieć główna,
przyłącza osoby chętne będą wykonywać we własnym zakresie. Wniosek o 
przyznanie pożyczki złożyliśmy. Myślę, że Rada podejmie tą uchwałę, którą trzeba 
będzie przesłać do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej. Pożyczka będzie zaciągnięta w WFOŚiGW w Warszawie na kwotę 246.000 
zł. Spłaty rat będą następować od 2018 roku do 2025 po 24.600 zł a w roku 2026 – 
49.200 zł . Na 40% wysokości pożyczki będzie można wnioskować o umorzenie z 
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tym, że kwotę umorzenia trzeba przeznaczyć na realizacje zadań dotyczących 
gospodarki wodno-ściekowej. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono.
P.Przew. RG – proszę o stanowiska komisji w sprawie projektu uchwały. 
P.Mroczkowski – Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały.
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały.
P.Rychlicki – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały.
P.Karczewska – Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem uchwały.
P.Wiceprzew. RG odczytał uchwałę w w/w sprawie.

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych (100% obecnych).

Uchwała Nr XXIII/163/2017   w sprawie zaciągnięcia i zabezpieczenia 
długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Warszawie została podjęta.

Ad.11.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy  za zbiorowe zaopatrzenie
w wodę.

P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:

P.Dyga T. – taryfa za wodę jest ustalana co roku. Taryfa obowiązuje od 1 lipca tego 
roku do 30 czerwca następnego roku. Kalkulację kosztów przeprowadza się na 
podstawie danych za miniony rok. Obecna stawka za wodę wynosi 2,10 zł. Stawka 
za wodę w naszej gminie jest jedną z najniższych stawek w okolicy. Proponuje się 
podnieść tą stawkę o 0,10 zł do kwoty 2,20 zł za m3 . Urządzenia na stacjach i sieci 
wodociągowej zużywają się, konieczna jest wymiana hydrantów i zasuw.
P.Borczyński – ile hydrantów zostało naprawionych w ubiegłym roku.
P.Dyga T. – 3 hydranty.
P.Wójt – ta podwyżka taryfy za wodę w budżecie gminy na ten rok da nam kwotę 
9.500 zł. Trzeba co roku wymieniać po kilka hydrantów. Wymiana hydrantu kosztuje
1.000 zł. W ubiegłym roku hydranty zostały sprawdzone i są oznaczone, które są 
sprawne a które nie. Urządzenia są już bardzo star i zużyte.
P.Przew. RG – proszę o stanowiska komisji w sprawie projektu uchwały. 
P.Mroczkowski – Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały.
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały.
P.Rychlicki – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały.
P.Karczewska – Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem uchwały.
P.Przew. RG odczytał uchwałę w w/w sprawie.

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, przeciw nie było, 1 radny wstrzymał 
się od głosu.
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Uchwała Nr XXIII/164/2017 w sprawie zatwierdzenia taryfy  za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę została podjęta.

Ad.12.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe 
odprowadzenie ścieków.

P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:

P.Dyga T. – proponuje się taryfy za zbiorowe odprowadzenie ścieków w 2017 roku 
dla osób fizycznych w gospodarstwach domowych utrzymać na poziomie stawek     
z 2016 roku , zaś dla pozostałych odbiorców oraz za ścieki przywiezione do gminnej 
oczyszczalni w Psarach proponuje się podnieść o 0,20 zł tj. przyjąć stawkę 3,90 brutto
za 1 m 3  ścieków ze względu na to, że osiągnięte dochody nie pokrywają kosztów 
eksploatacji obiektów i urządzeń odprowadzających ścieki na terenie gminy. 
Ponadto mamy coraz więcej awarii związanych z oczyszczaniem ścieków.
P.Wójt – w ub. roku przejęliśmy oczyszczalnię w DPS w Obrytem, początki były 
fatalne, ciągłe naprawy, problem z konserwatorem. Stopniowo to się ustabilizowało  
i w skali roku powinno być ok. 50.000 zł oszczędności. W chwili obecnej do 
gospodarki wodno-ściekowej już nie dokładamy. Zaległości z tytułu opłat za wodę    
i ścieki wynoszą ok. 70.000 zł. Podejmujemy różne działania, żeby to ściągnąć. 
Będziemy zmuszeni wodę zakręcać. Wygody kosztują a woda i ścieki nie są drogie   
w naszej gminie.
P.Borczyński – powinno się  te stawki wyrównać i opłata za ścieki powinna 
kosztować 16,90 zł jak wynika z kalkulacji.
P.Przew. RG – proszę o stanowiska komisji w sprawie projektu uchwały. 
P.Mroczkowski – Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały.
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały.
P.Rychlicki – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały.
P.Karczewska – Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem uchwały.
P.Przew. RG odczytał uchwałę w w/w sprawie.

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych (100% obecnych).

Uchwała Nr XXIII/165/2017   w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe 
odprowadzenie ścieków została podjęta.

Ad.13.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Obryte 
w 2017 roku”.

P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:
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P.Dyga T. – podjęcie uchwały o przyjęciu tego programu jest wymogiem 
ustawowym. Projekt był omawiany na komisjach Rady Gminy. Po przyjęciu tego 
programu zadaniem gminy jest odławianie zwierząt bezdomnych i ich umieszczanie 
we wskazanym schronisku. Program był umieszczony na stronie internetowej, był 
konsultowany z Powiatowym Inspektoratem Weterynarii, Kołami Łowieckimi na 
terenie gminy. W programie na 2017 rok jest ustalone, że psy będzie odławiać firma z
Wyszkowa , natomiast schronisko w Chrcynnie k. Nasielska będzie je przyjmowało. 
Mamy też podpisaną umowę z lekarzem weterynarii z Rząśnika, który będzie się 
zajmował zwierzętami poszkodowanymi w wypadkach drogowych. W 2016 roku 
odłowiliśmy 4 psy, które zostały przekazane osobom chętnym z naszej gminy. 
Umieszczenie psa w schronisku kosztuje ok. 2.000 zł. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono.
P.Przew. RG – proszę o stanowiska komisji w sprawie projektu uchwały. 
P.Mroczkowski – Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały.
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały.
P.Rychlicki – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały.
P.Karczewska – Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem uchwały.
P.Wiceprzew. RG odczytał uchwałę w w/w sprawie.

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych (100% obecnych).

Uchwała Nr XXIII/166/2017   w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Obryte w 
2017 roku” została podjęta.

Ad.14.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Obryte.

P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:

P.Wójt –mamy działkę o pow. 0,36 ha w miejscowości Obryte po byłym SKR-ze i 
proponujemy ją zbyć, wyceniona jest na kwotę 154.000 zł. Po podjęciu uchwały 
zostanie wszczęta procedura przetargowa a są zainteresowani zakupem tej działki.
Chodzi nam również o zagospodarowanie tego terenu.
Uwag ani pytań nie zgłoszono.
P.Przew. RG – proszę o stanowiska komisji w sprawie projektu uchwały. 
P.Mroczkowski – Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały.
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały.
P.Rychlicki – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały.
P.Karczewska – Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem uchwały.
P.Przew. RG odczytał uchwałę w w/w sprawie.
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Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych (100% obecnych).

Uchwała Nr XXIII/167/2017 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Obryte została podjęta.

Ad.15.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy 
Obryte z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na rok 2017.

P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:

P.Dyga T.- co roku taki program jest uchwalany, organizacje pożytku publicznego to 
takie organizacje, które nie są jednostkami sektora finansów publicznych i nie 
działają one w celu osiągnięcia zysku.
Wszystkie takie organizacje muszą być zarejestrowane w Krajowym Rejestrze Sądo-
wym. Na terenie naszej gminy do takich organizacji prowadzącymi działalność po-
żytku publicznego zalicza się Stowarzyszenie pod nazwą Obritensis, Ochotnicze 
Straże Pożarne w Obrytem i Zambskach Kościelnych, Caritas(fundacja kościelna) czy
Zielone Mosty Narwi. Radni otrzymali treść Programu.
Uwag ani pytań nie zgłoszono.
P.Przew. RG – proszę o stanowiska komisji w sprawie projektu uchwały. 
P.Mroczkowski – Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały.
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały.
P.Rychlicki – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały.
P.Karczewska – Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem uchwały.
P.Wiceprzew. RG odczytał uchwałę w w/w sprawie.

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych (100% obecnych).

Uchwała Nr XXIII/168/2017 w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy 
Obryte z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na rok 2017 została podjęta.

Ad.16. Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych            
i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego.

P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:

P.Wójt –odwrotu od reformy nie ma. Sieć szkół na terenie gminy pozostaje bez 
zmian, gimnazjum zostanie zlikwidowane a klasy gimnazjalne przejdą do ZPO        
w Obrytem.. Dyrektor Gimnazjum na mocy ustawy po wejściu w życie reformy staje 
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się wicedyrektorem szkoły podstawowej.    U nas Pani Dyrektor Gimnazjum 
odchodzi na emeryturę, więc takiej sytuacji nie będzie. Pozostałe szkoły pozostają 
bez zmian czyli I-VI. W ZPO w 2019 roku  będą klasy I-IV i klasy V-VIII. 
Uzyskaliśmy pozytywne opinie ZZ ZNP, Kuratorium Oświaty oraz NSZZ 
”Solidarność” Region Mazowsze Komisja Międzyzakładowa Pracowników Oświaty 
Ziemi Pułtuskiej w sprawie projektu sieci szkół podstawowych i gimnazjów. 
Zwolnień nauczycieli  nie będzie. 
P.Przew.RG – w § 1 uchwały został wykreślony pkt 3 i jednocześnie nie będzie 
załącznika nr 3 do tej uchwały.
Uwag ani pytań nie zgłoszono.
P.Przew.RG – proszę o stanowiska komisji w sprawie projektu uchwały.
P.Mroczkowski – Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały.
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały.
P.Rychlicki – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały.
P.Karczewska – Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem uchwały.
P.Przew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie.

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych (100% obecnych).

Uchwała nr XXIII/169/2017 w sprawie   dostosowania sieci szkół podstawowych i 
gimnazjów do nowego ustroju szkolnego   została podjęta. 

Ad.17.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania 
opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia 
nauczycieli oraz specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie będzie 
przyznawane w 2017 r., określenia planu dofinansowania form doskonalenia 
zawodowego nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach, dla których 
organem prowadzącym jest Gmina Obryte.

P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:

P.Wójt – zgodnie z Kartą Nauczyciela na organie prowadzącym spoczywa 
obowiązek wyodrębnienia środków na dofinansowanie doskonalenia zawodowego 
nauczycieli. Wysokość środków na ten cel wynosi w 2017 roku 33.476,00 zł. Jest to 
przygotowywane w uzgodnieniu z Dyrektorami Szkół. Uzyskaliśmy pozytywne 
opinie ZZ ZNP oraz NSZZ ”Solidarność” region Mazowsze Komisja 
Międzyzakładowa Pracowników Oświaty Ziemi Pułtuskiej w sprawie projektu tej 
uchwały.
Uwag ani pytań nie zgłoszono.
P.Przew.RG – proszę o stanowiska komisji w sprawie projektu uchwały.
P.Mroczkowski – Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały.
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały.
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P.Rychlicki – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały.
P.Karczewska – Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem uchwały.
P.Wiceprzew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie.

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych (100% obecnych).

Uchwała Nr XXIII/170/2017 w sprawie   ustalenia maksymalnej kwoty 
dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady 
kształcenia nauczycieli oraz specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie 
będzie przyznawane w 2017 r., określenia planu dofinansowania form doskonalenia 
zawodowego nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach, dla których 
organem prowadzącym jest Gmina Obryte      została podjęta.

Godz. 14.10 – Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 10 minut przerwy w obradach.
Godz. 14.22 – Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady Sesji.

Ad.18. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Obrytem.

P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:

P.Wróblewska – sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej wszyscy 
radni otrzymali. Zostało przygotowane i przedstawione na dwóch komisjach Rady 
Gminy. Sprawozdanie pokazuje bardzo dokładnie, jak pracuje Ośrodek, jak wdraża 
poszczególne sprawy. Świadczenia rodzinne, które są wypłacane przez Ośrodek 
zwiększają budżet Ośrodka o około 3 mln zł i zostały wypłacone dla 665 dzieci. W 
2016 roku w Gminie Obryte wsparciem asystenta rodziny objętych było 7 rodzin, w 
których zamieszkuje 26 osób , w tym 12 dzieci. Świadczymy też pracę socjalną dla 41 
rodzin. Mamy 141 osób samotnych i starszych. Usługi opiekuńcze i specjalistyczne 
usługi opiekuńcze w roku 2016 nie były świadczone. W 2017 roku została przyjęta 
nowa stawka za te usługi. Na stronie internetowej jest zamieszczona informacja, że 
poszukujemy osoby chętnej do zatrudnienia na umowę zlecenie do świadczenia tych 
usług opiekuńczych. Do placówek nikt nie został skierowany w 2016 roku. 
Dożywianiem objęte było 225 dzieci ze szkól podstawowych, przedszkola, 
gimnazjum oraz ze szkół średnich. W ramach pracy Ośrodka działał też Zespół 
Interdyscyplinarny, który odbył 4 posiedzenia, zostało założonych 6 Niebieskich 
Kart, 9 Kart zamknięto. Przy OPS w Obrytem przyjmuje terapeuta  ds. uzależnień , 
do którego kierowane były osoby z problemem alkoholowym. W 2016 roku był 
realizowany program Aktywizacja i Integracja we współpracy z PUP w Pułtusku. 
Podsumowując, należy stwierdzić , że ustawa z dnia 11 lutego 2016 r. o pomocy 
państwa w wychowywaniu dzieci znacznie zwiększyła środki OPS . Miesięcznie 
Ośrodek wydaje na różne świadczenia ponad 600.000 zł. W 2017 roku został 
opracowany i przyjęty Program Wsparcia Rodziny na lata 2017-2020, ponieważ 
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poprzedni stracił ważność. Do Krajowego Funduszu Szkoleniowego zostały złożone 
dwa wnioski na szkolenia dla pracowników Ośrodka oraz dla osób starszych, które 
będą mogły uczestniczyć w szkoleniach z zakresu cyfryzacji.  Od lutego realizujemy 
w Ośrodku prace społecznie-użyteczne. Będziemy też realizować w partnerstwie 
projekt pn. „Nasze wsparcie-Twój sukces”.
Całe sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej stanowi załącznik do 
protokołu.
Do sprawozdania nie wniesiono uwag.

Ad.19. Ocena zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji 
społecznej i demograficznej.

P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:

P.Wróblewska –ocenę zasobów pomocy społecznej wszyscy radni otrzymali, mieli 
możliwość szczegółowego zapoznania się z tą oceną. Ponadto była omawiana na 
dwóch posiedzeniach komisji.  Ocena zasobów wynika z ustawy o pomocy 
społecznej i stanowi podstawę do ustalenia budżetu na rok przyszły. Mazowieckie 
Centrum Polityki Społecznej przekazało nam ten dokument 10 marca, jest 
uzupełniony i przekazany do jednostki nadrzędnej.  Pokazuje , jak Ośrodek 
powinien pracować, na co zwrócić większą uwagę, jakie należy podjąć działania, aby
sytuacja uległa poprawie. Największą grupą wśród mieszkańców gminy są osoby 
aktywne zawodowe w wieku od 18-59 lat, podobne grupy stanowią dzieci od 0-17 lat
i osoby starsze. Martwi mnie problem osób długotrwale bezrobotnych, których jest 
aż 186 osób. Wprowadziliśmy również dane dot. przedszkoli, świetlic czy 
alkoholizmu, narkomanii .Ukazały nam się wskaźniki , które pokazują w jakim 
kierunku powinna jednostka pracować. Jako gmina nie mamy infrastruktury .Mamy 
około 1000 osób starszych w gminie, więc należałoby powołać placówkę dziennego 
pobytu i  bardzo by się przydało uruchomić Program Senior-Wigor. Przy zasiłkach 
okresowych powinno się zawierać kontrakty socjalne, żeby dawały możliwość 
szybszego wychodzenia z niezaradności człowieka. Osoby długotrwale bezrobotne 
powinny być objęte specjalnym Programem. Te kwestie są najważniejsze do realizacji
w najbliższym czasie.
Ocena zasobów pomocy społecznej stanowi załącznik do protokołu.
Do oceny zasobów pomocy społecznej nie wniesiono uwag ani pytań.

Ad.20. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 
Gminę Obryte.

P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:
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P.Wójt odczytał sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 
gminę Obryte, które stanowi załącznik do protokołu.
Do sprawozdania nie wniesiono uwag.

Ad.21. Sprawozdanie z działalności stałych Komisji Rady Gminy za 2016 rok.

P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:
P.Mroczkowski przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty, Kultury, 
Sportu, Zdrowia i Spraw Socjalnych za 2016 rok, które stanowi załącznik do protoko-
łu.
P.Borczyński przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2016 
rok, które stanowi załącznik do protokołu.
P.Rychlicki przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji ds. Rolnictwa za 2016 
rok, które stanowi załącznik do protokołu.
P.Karczewska  przedstawia sprawozdanie z działalności Komisji Budżetowo-Gospo-
darczej i Planowania Przestrzennego za 2016 rok, które stanowi załącznik do proto-
kołu.
Do powyższych sprawozdań nie wniesiono uwag.

Ad.22.   Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:

P.Wójt – ad. zapytania P.Falby – w sprawie poboczy do Sadykrza interweniowałem 
do Nadleśnictwa, żeby poprawili . Jeżeli nie poprawią, to będziemy musieli sami to 
poprawić. Mamy też kilka niedrożnych przepustów, które trzeba wymienić lub 
poprawić. Remont drogi w Bartodziejach będzie kosztował ok. 70.000 zł. Koparkę 
mamy sprawną, najpierw zrobimy rów w Bartodziejach,  następnie 7 przepustów 
musimy zamontować  i będziemy kopać rowy w Zambskach Kościelnych.
P.Wójt odczytał pismo Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Roślin i Nasiennictwa 
Oddział w Pułtusku o obowiązku sprawdzania sprawności technicznej 
opryskiwaczy, którymi są wykonywane zabiegi środkami ochrony roślin. 
W/w pismo stanowi załącznik do protokołu.
P.Smyk – czy będzie zrobione oświetlenie uliczne w Obrytem k. Pana Kosińskiego.
P.Wójt – najpierw będziemy zakładać oświetlenie uliczne w Zambskach Kościelnych,
następnie w Zambskach Starych 

Ad.23. Wolne wnioski i informacje.

P.Przew.RG odczytał pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego w Pułtusku z dnia 15 
lutego 2017 roku na temat wyników analizy oświadczeń majątkowych , które 
stanowi załącznik do protokołu.
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P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:

P.Linka – sołtys wsi Zambski Kościelne- jak wygląda sprawa solarów w naszej 
gminie.
P.Wójt – Gmina Pokrzywnica jest gmina wiodącą, wniosek o dofinansowanie 
przeszedł formalnie i został przesłany do rozpatrzenia merytorycznego. Czekamy na
dalsze rozstrzygnięcia.
P.Kosiński –sołtys wsi Gródek Nowy -  na drodze Gródek-Cygany trzeba usunąć 
krzaki, bo jest niebezpiecznie.
P.Wójt – ta droga  jest zarośnięta, ale też i bardzo zaśmiecona. Zorganizujemy kilka 
osób i usuniemy te krzaki. Ponadto musimy jeszcze zakupić asfaltu i ubytki                
w asfalcie powypełniać.
P.Chodyna – sołtys wsi Cygany-  są duże wyrwy w asfalcie na drodze do Cygan.
P.Wójt – będziemy uzupełniać.
P.Borczyński – kiedy zostanie odwołany zakaz wypuszczania drobiu.
P.Dyga T. – jak otrzymamy taki komunikat, to państwa poinformujemy.
P.Mroczkowski S – sołtys wsi Obryte – studzienka przy poczcie w Obrytem jest 
uszkodzona, trzeba ją naprawić.  Kiedy będzie wytyczona droga k. Pani Wóltańskiej  
(na początku Obrytego), ponieważ interweniuje do mnie w tej sprawie.
P.Wójt – studzienkę uszkodziła firma Pana Kaczmarczyka, będziemy interweniować 
do Dyrektora Dróg Powiatowych w tej sprawie. Odnośnie tej drogi na początku 
Obrytego to nie wiem, czy to wytyczymy. Jeden geodeta się zgodził i wytycza tą 
drogę, ale czy osoby zainteresowane się zgodzą na ustalenie granic wytyczonych 
przez geodetę, to jest wątpliwe.

Ad.24. Zakończenie obrad.

Godz.14.55   – Pan Przewodniczący Rady Gminy – zamykam posiedzenie  XXIII Sesji 
Rady Gminy Obryte.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokolant:

/Zofia Bala/
Przewodniczący Rady Gminy

     /Rafał Jackowski/




